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Статья посвящена рассмотрению Федерального закона «Об общих принципах организации пуб-

личной власти в субъектах Российской Федерации» в контексте теории конституционных циклов. 

Авторы проводят юридический анализ отдельных положений федерального закона в целях опреде-

ления вектора направления государственно-правовой политики в сфере федеративных отношений и 

приходят к выводу, что с принятием данного закона в федеративных отношениях будет преобладать 

тенденция к централизации, что создает определенные риски для обеспечения конституционного 

уровня региональной демократии.

Ключевые слова: публичная власть, президент, федеративные отношения, субъекты Федерации, 

централизация, демократия, конституционно-правовое принуждение.

DOI: 10.18572/2072-4144-2022-2-7-13

CONSTITUTIONALISATION OF LEGAL BRANCHES

Alexander KOSTYUKOV, Irina TRETYAK. Pendulum Federalism: the Beginning of a New Phase of 

Public Authority in the Constituent Entities of the Russian Federation

The article is devoted to the consideration of the Federal Law «On the general principles of the organization 

of public power in the constituent entities of the Russian Federation» in the context of the constitutional cycles 

theory. The authors conduct a legal analysis of several provisions of the federal law in order to determine the 

vector of the direction of state-legal policy in the sphere of federal relations and come to the conclusion, that 

with the adoption of this law, a tendency towards centralization will prevail in federal relations, which creates 

certain risks for ensuring the constitutional level of regional democracy.
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